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2017 жылғы 14 маусымда 

жария етілді 

 

Қазақстан Республикасының        

Премьер-Министрі 

Б.Ә. Сағынтаевқа 

 

 

 

 

 

ДЕПУТАТТЫҚ САУАЛ 

 

Құрметті Бақытжан Әбдірұлы! 
 

Менің депутаттық сауалыма Парламент Мәжілісінде Үкімет пен 

Есеп комитетінің 2016 жылғы республикалық бюджеттің атқарылуы 

туралы есебінің қаралуы негіз болып табылады. 

Аталған Есептерді талқылау барысында медицина саласы үшін 

кадрлар даярлау мәселесі бойынша, онда өзара сәйкес келмейтін 

ақпараттың болу фактісі анықталды. Қазақстан Республикасы 

Үкіметінің есебінде дәрігер мамандардың тапшылығын азайту 

жоспар бойынша 2095 адам болса, 487-бетте ол тапшылық 1854,25 

адамға орындалып, түпкі нәтижеге қол жеткізілгендігі және 241 

адамға азайғандығы  көрсетілген.  

Сонымен қатар, Есеп комитетінің есебінде 120-бетте жоғары оқу 

орындарында грант бойынша оқығандардың және жоғары оқу 

орындарынан кейінгі кәсіптік білім алатын мамандардың (PhD 

докторанттары, магистранттар және резидентура тыңдаушылары) 
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орташа жылдық контингенті, мемлекеттік білім тапсырысы негізінде 

жоғары білім беру бағдарламалары бойынша медициналық жоғары 

оқу орындарына қабылданатындар жөніндегі тікелей нәтижелердің 3 

көрсеткішіне қол жеткізілмегендігіатап көрсетілген. 

Нәтижесінде дәрігер кадрлардың тапшылығын 2 095 адамға 

азайту бойынша түпкілікті нәтижеге қол жеткізілмегені атап 

өтіліп,241-беттегікестеде– 0 деп көрсетілген. 

Аталған кемшіліктер тікелей көрсеткіштің өлшемдерін 

айқындау мен оны талдау мәселелеріне   мемлекеттік  органдардың 

басшылары пысықтап қарамайтындығы байқалып отыр. Осындай 

жағдайда қалайша кадр тапшылығы мәселесі шешіледі?  

Қазақстан Республикасы Денсаулық сақтау министрлігінің 

деректері бойынша бүгінгі күні кадр тапшылығы 6403 адам болса, 

оның3115-ідәрігер, 3288-і медицина мейіргері. 

Ал ең бастысы – халыққа көрсетілетін медициналық көмектің 

қол жетімділігі мен сапасы кадрлар тапшылығы проблемасын шешуге 

тікелей байланысты екендігі баршамызға мәлім. 

Осы айтылғандардың негізінде Сізден бұл сауалды қарап, 

мұндай фактілерді болғызбау мақсатында жоғарыда аталған 

ведомстволардың басшыларына бюджеттік бағдарламалардың 

көрсеткіштерін айқындау кезінде ақпарат жинау мен талдау 

әдістемелерін жетілдіру бойынша тапсырма беруіңізді сұраймын.  

Менің сауалыма заңнамада белгіленген мерзімде жауап 

беруіңізді сұраймын.  

 

         Құрметпен, 

Депутат, «Нұр Отан» партиясы  

Фракциясының мүшесі                                          З.Аманжолова 

 

Орынд.Болатаева О.Е. 

Тел.:74-63-51 
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Оглашен 

14 июня 2017 года 

 

 

 

 

 

 

 

Премьер-министру 

Республики Казахстан 

Б.А. Сагинтаеву 

 

 

 

ДЕПУТАТСКИЙ ЗАПРОС 

 

Уважаемый Бакытжан Абдирович! 
 

Основанием для нашего депутатского запроса является 

рассмотрение в Мажилисе Парламента отчета Правительства и 

Счетного комитета об исполнении Республиканского бюджета за 

2016 год. 

В ходе обсуждения указанных Отчетов выявились факты, 

разнящейся в них информации по вопросу подготовки кадров для 

медицинской отрасли.  

Так на странице 487 отчета Правительства указано, что 

достигнут конечный результат снижения дефицита врачебных 

кадров на 1854,25 человек при плане 2095. Тем самым дефицит 

врачебных кадров снизился на 241 человек. 

Между тем, в отчете Счетного комитета на стр.120 отмечено, 

что не достигнуто 3 показателя прямых результатов по принятым в 

медицинские вузы по программам высшего образования на основе 

государственного образовательного заказа, среднегодовому 

контингенту обученных по гранту в вузах и специалистов, 



2 

 

получивших послевузовское профессиональное образование 

(докторантов PhD, магистрантов и слушателей резидентуры).  

В результате отмечено недостижение конечного результата по 

снижению дефицита врачебных кадров и показатель составляет – 

0.Об этом указано на странице 241 отчета Счетного комитета. 

Указанные факты свидетельствуют о том что, 

государственные органы сами не могут разобраться в цифрах. Как 

же тогда будут решать проблему нехватки специалистов, который 

составляет по данным Министерства здравоохранения РК – 6403, 

из них врачей -3115, медицинских сестер – 3288. 

К тому же, данные этих Отчетов используются экспертами, 

проводятся анализы, приводятся примеры в докладах, а также 

делаются выводы и строятся перспективные планы. 

Но самое главное – от решения проблемы дефицита кадров 

зависит доступность и качество медицинской помощи населению. 

На основании вышеизложенного просим Вас рассмотреть 

данный запроси с целью исключения подобных фактов дать 

соответствующие поручения руководителям вышеуказанных 

ведомств по совершенствованию методов сбора и анализа 

информации при определении показателей бюджетных программ. 

Ответ на запрос прошу предоставить в установленном 

законодательством сроки. 

 

 

Депутат, член Фракции  

партии «Нұр Отан»                                                                З.Аманжолова 

 


